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Pred päťdesiatimi rokmi Pred päťdesiatimi rokmi 
sme o takých oslavách sme o takých oslavách 
Medzinárodného dňa Medzinárodného dňa 
detí, aké boli v posledné detí, aké boli v posledné 
roky, mohli len snívať. roky, mohli len snívať. 
Tento rok nie sú... Možno Tento rok nie sú... Možno 
to bude aj na niečo dobré. to bude aj na niečo dobré. 
Možno si budú deti, najmä Možno si budú deti, najmä 
tie staršie, viac vážiť, čo tie staršie, viac vážiť, čo 
pre nich robia dospeláci pre nich robia dospeláci 
z CVČ, v školách alebo aj z CVČ, v školách alebo aj 
v obciach. Toľko atrakcií, v obciach. Toľko atrakcií, 
toľko sladkostí, až sa toľko sladkostí, až sa 
im mohla z toho zatočiť im mohla z toho zatočiť 
hlava. Aj žalúdok. Práve hlava. Aj žalúdok. Práve 
na MDD (i na Mikuláša) na MDD (i na Mikuláša) 
rozmýšľam, že by trochu rozmýšľam, že by trochu 
skromnosti naozaj neza-skromnosti naozaj neza-
škodilo. Ani deťom,  škodilo. Ani deťom,  
aj keď ich milujeme.aj keď ich milujeme.

Tento víkend sme 
„oslávili“ emdedet doma, 
na záhrade. Okrem 
upršanej nedele dva 
predchádzajúce slnečné 
dni s tromi vnúčencami, 
ktoré inak bývajú ďaleko, 
mi priniesli potešujúce 
zistenie: trojročný 
sa najlepšie zahral 
s „teleskopickou“ ťapkou 
na muchy, osemročný mal 
najväčšiu radosť z toho, že 
som mu dovolila urobiť si 
„bunker“ na starej jabloni, 
sedemročnej parádnici 
som „požičala“ všetky 
šatky, ktorými si vyzdobila 
„stožiar“ svojej „vlajkovej 
lode“ z nafukovačky...
Fantázia detí je úžasná. 
A pritom stačí tak 
málo. Len jej treba vyjsť 
v ústrety.
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Zatiaľ Zatiaľ 
vyhrávamevyhrávame

regionálne noviny občanov mesta a okresu Bánovce nad Bebravou

Výzva mesta 
na prvé dva 
júnové týždne: 
Športovať aj 
zbierať odpadky 

Materské 
i základné 
školy ožili po 75 
dňoch domácej 
karantény

Nová futbalová 
sezóna 
pravdepodobne 
začne 8. augusta

Rozhovor s Miriam Kiripolskou, riaditeľkou CVČ

Oslavy Dňa detí po 50 rokoch nebudú

Mestské detské ihriská zatiaľ zatvorené

 y Dnes je Medzinárodný 
deň detí... Nebudú oslavy 
v inom termíne?

Najväčším podujatím, 
ktorého CVČ organizuje 
a má v meste viac ako päťde-
siat ročnú históriu, je oslava 
sviatku detí. Za  obdobie 
od roku 1989 si nepamätám, 
že by MDD v meste nebolo 
v  akejkoľvek forme. Tento 
rok sa táto oslava neusku-
toční, lebo sú povolené 
len podujatia do  sto ľudí. 
Po minulé roky sme v mest-
skom parku privítali viac 
ako tisíc účastníkov. Túto 
akciu nebudeme presúvať 
na  iný termín. MDD je 
predsa pr vého jú na . . . 
Uverejníme spomienkový 

príspevok, alebo niečo zau-
jímavé vymyslíme vo virtu-
álnom cevečku. Nie je však 
vylúčené, ak to finančný 
rozpočet mesta dovolí, pri-
praviť iné podujatie v novom 
školskom roku. 

 y Črtá sa otvorenie CVČ ešte 
v tomto školskom roku?

Aj naše centrum voľ-
ného času má pozastavenú 
činnosť od 11. marca. Je to 
už veľmi dlhá doba, kedy 
sme prerušili akúkoľvek 
krúžkovú činnosť a zatvorili 
svoju veľkú bránu. Podľa 
informáci í ,  k toré som 
zisťovala na  ministerstve 
školstva, ako aj na  Úrade 
verejného zdravotníctva 
SR, zatiaľ nie je predpoklad 

obnoviť činnosť centier 
voľného času. Preto sme sa 
už rozlúčili s  krúžkovou 
činnosťou 30. mája 2020. 
Na túto nepríjemnú situáciu 
sme zareagovali projektom 
Virtuálneho cevečka. Cieľom 
bola tvorba originálnych 
príspevkov na sociálnej sieti. 
Prinášať nápady, návody, 
galérie od  ľudí, ktorých 
komunita detí, rodičov 
a  širokej verejnosti pozná 
z  krúžkovej, prázdninovej 
činnosti a podujatí CVČ. 

 y Minulý týždeň ste získali 
medzinárodný certifikát Vir-
tuálne cevečko... Môžete nám 
vysvetliť bližšie, kto a akým 
spôsobom ste sa zapojili 
do virtuálnych aktivít....?

Výtvarnú a  kreatívnu 
časť majú na starosti Naďa 
Benešová a  Magda Petrí-
ková. So svojimi tanečníč-
kami zo skupiny Liberty 
komunikuje a  v y tvára 
príspevky Miška Valaští-
nová. Športovú zložku 
pripravuje Milan Kráľ 
s  Veronikou Žitňanovou. 
Tipy na mobilné aplikácie 
prináša Roman Jedinák, 
ktorý ako prvý prišiel 
s týmto nápadom. Históriu 
zabezpečuje služobne naj-
staršia pracovníčka CVČ, 
teda ja. Veľmi si ceníme 
aj spoluprácu s externými 
pracovníkmi, vedúcim 
CTK Viking a  vedúcou 
Drienovčeka. Tá má aj svoj 

zaujímavý projekt Nebojme 
sa remesla. Zaradili sme 
a ešte aj zaradíme spomien-
kové príspevky, fotografie 
z  kroník ako spestrenie. 
V júni sú plánované infor-
mácie o jednotlivých krúž-
koch. Virtuálne cevečko 
sme mali možnosť cez Aso-
ciáciu centier voľného času 
prihlásiť do  medzinárod-
ného projektu E-learning 
v  mimoškolskom vzdelá-
vaní, do ktorého sa zapojilo 
skoro tisíc mimoškolských 
organizácií z  Bulharska, 
Kazachstanu, Litvy, Poľska, 
Ukrajiny, Českej republiky 
a  Slovenska.  Za  svoje 
príspevky sme získa l i 

Mesto Bánovce nad 
Bebravou s  poľutovaním 
oznamuje občanom, že detské 
ihriská v  meste zostávajú 
zatiaľ zatvorené, nakoľko 
nie je možné zabezpečiť ich 
dôkladnú každodennú dezin-
fekciu podľa nariadení Úradu 
verejného zdravotníctva 

SR. Úrad prevádzkovateľom 
okrem dezinfekcie a čistenia 
ukladá povinnosť každý deň 
prehrabať piesok a  preliať 
pieskovisko pitnou vodou 
aspoň raz za  týždeň.  Vstup 
nie je povolený ani na nové 
detské ihrisko v  mestskom 
parku, ktoré nebolo ešte 

oficiálne otvorené. O  sprí-
stupnení ihrísk budeme včas 
informovať. 

Aktuálne máme na síd-
liskách a v mestskom parku 
9 ihrísk, v  prímestských 
častiach 4 ihriská a  v  škôl-
kach 5 ihrísk. „Do  nového 
ihriska v mestskom parku bol 

doplnený piesok v  dopado-
vých plochách len pre dvomi 
týždňami. Ihrisko obyvatelia 
aj napriek uzatvorenému 
režimu využívajú na vlastnú 
zodpovednosť. Preto by som 
rád občanov požiadal o dodr-
žiavanie pokynov hlavného 
hygienika a  zvýšený dohľad 

nad hraním svojich detí. 
Verím že v  dohľadnej dobe 
dôjde o  uvoľneniu hygienic-
kých obmedzení a  ihriská 
budú opäť otvorené pre 
verejnosť,“ povedal Michal 
Pojtek, vedúci odboru služieb 
mestu MsÚ v  Bánovciach 
nad Bebravou.  (MsÚ)

Medzinárodný
deň detí 
v  našom meste bol v  minulom roku aj 
s  niektorými rekordmi, nielen v  počte 
účastníkov, ale napríklad aj v  pískaní 
na píšťalke (na foto). V tomto roku spo-
ločná oslava v  mestskom parku v  réžii 
Centra voľného času, žiaľ, nebude. Preto 
aj tá spomienková foto... Deti však môžu  
oslavovať doma s  rodičmi a  so starými 
rodičmi. Napríklad na záhradke, či v prí-
rode. A dospelí by im mali pripraviť čo naj-
viac atrakcií, na ktoré si, vďaka aktivitám 
CVČ, už zvykli... Foto: A. Borszéková

Pokračovanie na 4. strane >>

Tak ako školy aj Centrá voľného času boli od polovice marca pre krúžkovú činnosť uzavreté. Kým od prvého júna 
sa otvárajú materské školy a základné školy pre žiakov prvého až piateho ročníka, centrá voľného času ostávajú 

naďalej uzavreté. Nebudú ani oslavy Medzinárodného dňa detí. Otázne sú aj letné tábory. Napriek tomu sa môže 
bánovské cevečko pochváliť virtuálnymi aktivitami aj na medzinárodnej úrovni. Viac nám prezradila v rozhovore 
Miriam Kiripolská, riaditeľka Centra voľného času v Bánovciach nad Bebravou.
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Aj obce budú šetriť na investíciách 

Celoštátna súťaž obcí – Slovenská kronika 2020

Zájazdová doprava už bez obmedzení, s rúškom a dezinfekciou
Prímestské autobusy a MHD už v štandardnom režime

Igor Súkeník, starosta obce 
Prusy: „Jedným zo zdrojov finan-
covania obce sú aj podielové dane 
od štátu, ktoré v mesiaci máj prišli 
zhruba v 50 % výške oproti predpo-
kladu a tento trend bude s vysokou 
pravdepodobnosťou pokračovať. 
V oblasti podielových daní od štátu 
rátame aj s  najvyšším výpadkom 
fi nancií, výpadok je, samozrejme, aj 
v  nedaňových prímoch, napríklad 
z  prenájmu. V  máji naše obecné 
zastupiteľstvo po uvoľnení pravidiel 
rokovalo a zatiaľ sme pozastavili nie-
ktoré plánované investície do nehnu-
teľností obce. Obec má nastavený 
rozpočet na predpoklad výšky podie-
lových daní z Ministerstva financií 
SR a  štát by mal tento predpoklad 
dodržať a tiež pomôcť riešiť výdavky 
obce spojené s pandémiou.“

Rudolf Botka, starosta obce 
Žitná - Radiša: „Zníženie príjmov 
v mesiaci apríl bolo ešte relatívne malé, 
takže sme nemali problémy s fi nanco-
vaním obce. Mali sme na účtoch ešte 

zostatky fi nancií z minulých období, 
avšak v  máji nám prišli podielové 
dane nižšie o 6 tisíc eur, čo už značne 
poznačilo rozpočet obce. V najbližších 
dvoch - troch mesiacoch očakávame 
takisto veľké zníženie podielových 
daní a výrazné ovplyvnenie fi nanco-

vania obce a obmedzenie akýchkoľvek 
investícií . Najviac príjmov nám 
vypadlo práve z  podielových daní. 
Aj z  hľadiska koronavírusu sme 
rozhodnutia na dane z nehnuteľností, 
ako aj ostatné poplatky do obce (napr. 
za odpad) zasielali pre podnikateľské 
subjekty až v tomto období a občania 
ich môžu uhradiť do konca roka. Čiže 
uvedené príjmy by mali do obce prísť 
až v druhom polroku. Obecné zastu-
piteľstvo už v apríli konštatovalo, že 
v obci sa nebudú zatiaľ začínať žiadne 
nové investície, iba tie, ktoré sú už roz-
behnuté, a obec bude vykonávať iba 
nevyhnutné opravy svojho majetku. 
Predpokladám, že ekonomická kríza 
v  štáte potrvá dlhšiu dobu, preto je 
najdôležitejšie, aby sa zabezpečil 
nevyhnutný kolobeh financií, aby 
štát čo najskôr podporil rozbeh 
výroby, podnikateľov a živnostníkov, 
mzdy všetkých zamestnancov a  tým 
zabezpečil aj odvody do štátu, z kto-
rých sú formou podielových daní 
fi nancované obce.“  (ab)

Národné osvetové cen-
trum v spolupráci so Sloven-
skou národnou knižnicou, 
Slovensk ý m národný m 
múzeom a Združením miest 
a obcí Slovenska vyhlasuje 
11. ročník celoštátnej súťaže 
Slovenská kronika 2020.

Slovenská kronika je 
súťaž, ktorej cieľom je pod-
nietiť záujem o dôslednejšie 
uchovávanie a  záchranu 
kultúrno - spoločenského 
dedičstva formou tvorby 
kroník, monografií obcí 
a  miest. Motivovať k  ich 
využívaniu ako prostriedku 

na hlbšie spoznávanie slo-
venskej miestnej a  regio-
nálnej histórie a  kultúry, 
ale aj spoločenských a kul-
túrnych tradícií našich 
obcí, miest a  regiónov. 
Dôležitosť kronikárstva 
a  jeho význam potvrdzuje 
aj etnologička Katarína 
Nádask á :  „Reg ionálne 
a  lokálne dejiny sú dôle-
žitou súčasťou slovenských 
národných dejín. Regio-
nálne dejiny mapujúce 
najmä vznik obcí a  život 
v  nich tvoria bezpochyby 
významnú časť kultúrneho 

dedičstva, rovnako ako 
tradičná ľudová kultúra, 
ktorá je dnes vnímaná ako 
základ národnej kultúry.“
Obce, mestá, občianske 
združenia aj jednotlivci 
môžu do 10. augusta 2020 
prostredníctvom elektro-
nickej prihlášky prihlásiť 
svoje súťažné práce – kro-
niky a lebo monograf ie 
miest a  obcí Slovenska. 
Elektronické prihlášky 
aj s  propozíciami súťaže 
sú k  dispozícii na  webe 
Národného osvetového 
centra. Slávnostné vyhlá-

senie výsledkov súťaže sa 
uskutoční v októbri 2020. 
Hlavným vyhlasovateľom 
11. ročníka súťaže Slo-
venská kronika je Národné 
osvetové centrum, štátna 
príspevková organizácia 
Ministerstva kultúry SR, 
ktorá podporuje rozvoj 
kultúrnych, osvetových 
a   u meleck ých a k t iv ít 
v miestnych a regionálnych 
podmienkach. Propozície 
a  elektronickú prihlášku 
nájdete na: www.nocka.sk/ 
spustame - sutaz - slovenska 
-kronika-2020.  (zmos)

Trenčiansky samosprávny 
kraj reaguje na  uvoľňovanie 
opatrení súvisiacich so šírením 
koronavírusu zmenou režimu 
prímestskej autobusovej dopravy.
Vláda Slovenskej republiky pri-
jala 18. mája 2020 v poradí 4. fázu 
uvoľňovania opatrení súvisiacich 
s ochorením COVID-19. Jedným 
z nich je aj otváranie materských 
a  základných škôl od  1. júna 
2020. Trenčiansky samosprávny 
kraj sa v  nadväznosti na  túto 
situáciu rozhodol ukončiť režim 
premávania prímestskej autobu-

sovej dopravy počas pracovných 
dní ako počas letných prázdnin, 
a  to k  31. máju 2020. „Prí-
mestská autobusová doprava 
bude od 1. júna 2020 premávať 
v štandardnom režime pracov-
ných dní, respektíve v režime 
školského vyučovania. Župa sa 
touto zmenou snaží zabezpečiť 
dopravu detí a  žiakov do  zák-
ladných a  materských škôl, 
ale tiež ich rodičov do  práce,“
povedal vedúci odboru dopravy 
Úradu TSK Radovan Hladký.
V záujme ochrany zdravia širokej 

verejnosti platí aj naďalej vstup 
do  autobusov len s  použitím 
rúška, prípadne iného prekrytia 
úst a nosa. 

Na základe krízového zasad-
nutia TSK a  primátorov miest 
bolo rozhodnuté, že od 1.6.2020 
bude doprava MHD v  Bánov-
ciach nad Bebravou (plus Parti-
zánske, Prievidza a  Handlová) 
a  takisto prímestská doprava 
premávať v  režime ako cez dni 
školského vyučovania. Slovenská 
autobusová doprava Prievidza 
je takisto pripravená, aby od 1. 

júna 2020 mohla poskytovať 
zájazdovú dopravu. „Doposiaľ 
sa žiadne oficiálne obmedzenia 
na tento typ dopravy nevzťahujú, 
no zatiaľ nebolo prese zadefi no-
vané, že je to 100 % v poriadku, 
preto čakáme, ako sa situácia 
po 1. júni posunie. V rámci Slo-
venska je poskytovanie zájazdovej 
dopravy možné pri dodržaní 
hygienických štandardov - ako je 
nosenie rúška a dezinfekcia rúk. 
Autobusy zájazdovej dopravy 
budú pred nastúpením cestujú-
cich vyčistené a  dezinfikované 

a  takisto počas prestávok bude 
šofér interiér dezinfikovať,“
informuje Štefan Straka, riaditeľ 
zájazdovej dopravy v SAD Prie-
vidza. Okrem zájazdovej dopravy 
v  rámci Slovenska zabezpečuje 
aj zahraničné zájazdy. „Od  16. 
júna 2020 by mali otvoriť hranice 
s  Rakúskom a  takisto čakáme, 
kedy Chorvátsko umožní vstup. 
Každoročne tam vozíme veľa 
klientov, tak veríme, že aj tento 
rok, napriek všetkým udalostiam, 
bude tomu naklonený,“ dodal 
Štefan Straka.  (tsk, ab, lt)

Obec Šišov v súlade s § 4 ods. 1 zákona č. 596/2003 Z. z. o štátnej 
správe v školstve a školskej samospráve a o zmene a doplnení nie-
ktorých zákonov v znení neskorších predpisov a zákona č. 552/2003 
Z.z. o výkone práce vo verejnom záujme v znení neskorších predpisov 

vyhlasuje výberové konanie na obsadenie miesta 
riaditeľa školy: Základná škola, 956 38 Šišov č. 74

1. Kvalifi kačné predpoklady a osobitné kvalifi kačné požiadavky
uchádzača na vykonávanie funkcie riaditeľa školy podľa zákona 
č. 138/2019 Z. z. o pedagogických zamestnancoch a o odborných 
zamestnancoch a  o  zmene a  doplnení niektorých zákonov: 
vysokoškolské vzdelanie II. stupňa – kvalifikačný predpoklad 
v súlade s vyhláškou MŠVVaŠ SR č. 1/2020 Z.z. o kvalifi kačných 
predpokladoch pedagogických zamestnancov a  odborných 
zamestnancov, absolvovanie prvej atestácie , najmenej 5 rokov 
výkonu pedagogickej praxe. Od uchádzača na miesto riaditeľa 
školy sa vyžaduje znalosť základných legislatívnych noriem, ria-
diace, organizačné a komunikačné schopnosti, aktívne ovládanie 
štátneho jazyka, zdravotná spôsobilosť a bezúhonnosť.
2. Požadované doklady: písomná žiadosť o zaradenie do výbero-
vého konania, štruktúrovaný profesijný životopis, úradne overené 
fotokópie dokladov o  dosiahnutom stupni vzdelania vrátane 
vysvedčenia o štátnych skúškach, doklad o absolvovaní 1. atestácie 
(1. kvalifi kačnej skúšky alebo jej náhrady), písomne spracovaný 
návrh koncepcie rozvoja školy, potvrdenie o dĺžke pedagogickej 
praxe, čestné prehlásenie o  bezúhonnosti, čestné prehlásenie 
uchádzača o  spôsobilosti na  právne úkony, čestné vyhlásenie 
uchádzača, že nebol odvolaný z funkcie riaditeľa podľa § 3 ods. 
7 písm. a) až c) a e) alebo ods. 8 písm. c) zákona č. 596/2003 Z.z., 
písomný súhlas uchádzača so spracovaním jeho osobných údajov 
pre potreby výberového konania v zmysle zákona č. 18/2018 Z. 
z. o ochrane osobných údajov a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov v platnom znen.

Prihlášku do výberového konania s požadovanými overe-
nými fotokópiami dokladov zasielajte na adresu: Obecný úrad 
Šišov, 956 38 Šišov 63. Uzávierka prijímania prihlášok: 19. júna 
2020 do 12:00 hod. Obálku označte heslom: „Neotvárať – výbe-
rové konanie – riaditeľ ZŠ Šišov“. Uchádzačom, ktorí splnia pod-
mienky bude termín, čas a miesto výberového konania oznámený 
písomne najmenej 7 dní pred jeho konaním.

Platená inzercia

Výnimky v nosení
ochranných rúšok

Vzhľadom na priaznivý 
vývoj epidemiologickej situá-
cie v  Slovenskej republike 
Úrad verejného zdravot-
níctva SR rozšíril výnimky 
týkajúce sa prekrytia horných 
dýchacích ciest. Výnimka 
z použitia prekrytia horných 
dýchacích ciest sa umožňuje 
vzhľadom na  charakter 
vykonávaného výchovno- 
vzdelávacieho procesu, 
pri ktorom je dôležitá 
verbálna ale aj neverbálna 
komunikácia medzi zamest-
nancami a žiakmi z dôvodu 
odovzdávania a  prijímania 
pot rebných i n formáci í 

a  plnenia úloh v  rámci 
výchovno - vzdelávacieho 
procesu. Týmto opatrením 
sa výnimky z  povinnosti 
prekrytia horných dýchacích 
ciest dopĺňajú o: osoby 
nevesty a ženícha pri svadbe, 
žiakov pri konaní prijímacích 
skúšok, komisionálnych 
skúšok, jazykových skúšok, 
skúšok odbornej spôsobi-
losti na  výkon povolania 
a  pri ukončovaní výchovy 
a  vzdelávania, poslucháčov 
pri konaní štátnych jazyko-
vých skúšok. Toto opatrenie 
nadobúda účinnosť dňom 28. 
mája 2020.  (ÚVZ SR)

K ríza spôsobená pandémiou Covid-19 sa dotýka aj podnikateľského sektoru, aj samospráv 
miest a obcí. Šetriť vo všetkých smeroch musia aj okolité obce Bánovského okresu, ktoré 

dostali od štátu už v apríli a najmä v máji krátené podielové dane. Spýtali sme niektorých 
starostov, aké mali zníženie príjmov do obecného rozpočtu za mesiace apríl a máj, aké opatrenia 
v šetrení obecných financií prijalo obecné zastupiteľstvo, prípadne, ako by mohol pomôcť štát...

PrusyPrusy
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y Ponuka na  nájom nebytového 
priestoru v  budove Domu služieb 
na nám. Ľ. Štúra súp. č. 6 v Bánovciach 
nad Bebravou. Ide o  nebytový priestor 
nachádzajúci sa na 1. nadzemnom pod-
laží s výmerou 188,25 m2. 
y Ponuka na  nájom nebytového 
priestoru v  budove Sokolovne, súp. 
č.  667, o. č.  4 na  ulici Radlinského 
v  Bánovciach nad Bebravou s  celkovou 
plochou 36,09 m2. 

y Predaj pozemku z  dôvodu hodného 
osobitného zreteľa - Mesto Bánovce nad 
Bebravou ako predávajúci a  Západo-
slovenská distribučná, a.s., Čulenova 6, 
816  47 Bratislava, IČO: 36  361  518, ako 
kupujúci pozemku 352/6 – zastavaná 
plocha o výmere 4 m2, k. ú. Biskupice.

Bližšie informácie o  zámeroch 
na  www.banovce.sk alebo na  úradnej 
tabuli mesta. 

Mesto Bánovce nad Bebravou zverejňuje zámery:

V bytovej výstavbe v rámci kraja
sú Bánovce na druhom mieste

V roku 2019 sa dokončilo 
v  Trenčianskom kraji 1  664 
bytov, čo bol najvyšší počet 
za  posledných deväť rokov. 
Tri okresy vlani dokončili 
najviac bytov za  dekádu 
a  jedným z  nich je aj okres 
Bánovce nad Bebravou. Spo-
medzi deviatich okresov kraja 
je dlhodobo najviac dokonče-
ných bytov v okrese Trenčín, 
najmenej v  okrese Myjava. 
„Medziročný pokles skolau-

dovaných bytov nastal iba 
v dvoch okresoch kraja – a to 
v  Ilavskom a  Partizánskom. 
V ostatných siedmich okresoch 
počet medziročne narástol,“
uviedol Pavol Arpáš, riaditeľ 
pracoviska Štatist ického 
ústavu v Trenčíne. Rok 2019 
však priniesol medzníky 
v  počte dokončených bytov 
- v  okrese Ilava (113 bytov) 
sa počet dokončených bytov 
prepadol na  rekordne naj-

nižšiu hodnotu za  posledné 
d e s a ť r o č i e  a   n a o p a k 
v  okresoch Bánovce nad 
Bebravou (167), Púchov (165) 
a Trenčín (477) zaznamenali 
ich maximá! Z pohľadu obcí 
a miest sa najviac, až 14,6 %, 
bytov dokončilo v  meste 
Trenčín. Súčasne až v  64 
obciach z  celkovo 276 obcí 
kraja nebol dokončený ani 
jeden byt. Medzi dokonče-
nými bytmi v minulom roku 

prevládali štvorizbové byty, 
aj keď v  Bánovskom okrese 
to boli najmä jednoizbové 
byty a  garsónky. Samotné 
mesto Bánovce sa prepra-
covalo v krajskom rebríčku 
dokončených bytov miest 
a  obcí až na  druhé miesto 
s počtom bytov 58. Susedné 
Partizánske sa nedostalo ani 
do  základnej dvadsaťpäťky 
miest a obcí kraja.  (dl)

Zdroj ŠÚSR Trenčín

Právna pomoc
C ent r u m pr áv ne j 

pomoci obnovuje právne 
p or aden s t vo  o d  2 3. 
júna 2020. Termín a  čas 
konzultácie je potrebné si 
dopredu dohodnúť na t. č. 

0650 105 100. Konzultácie 
sa uskutočňujú od  8:00 
do 15:00 v zasadačke mest-
ského úradu, v  budove 
na  Farskej ulici na  1.
poschodí.  (oznam MsÚ)

Poplašná správa
V  utorok 26. mája 

okolo obeda sme boli 
svedkami, ako kolo Úradu 
práce, sociá lnych vecí 
a  rodina v  Bánovciach 
nad Bebravou príslušníci 
štátnej polície a  hasič-
ského záchranného zboru 
nat iahli bezpečnostné 
pásky, uzatvorili a strážili 
priestor okolo budovy. 

O  aký zásah išlo, 
sme sa opýtali riaditeľa 
Okresného riaditeľstva 
P o l i c a j n é h o  z b o r u 
v   B á n o v c i a c h  n a d 
Bebravou Miloša Šagáta, 
ktorý to vysvetlil: „Dňa 
26. mája v  čase približne 
o 11.30 h obdržalo ústredie 
Sociálnej poisťovne Bra-
tislava email s  textom: 

na  poisťovni je bomba. 
Z  uvedeného dôvodu boli 
vyhlásené v rámci územia 
Slovenska bezpečnostné 
opatrenia  z a   úče lom 
ochrany života a  zdravia 
o b č a n o v  a   o c h r a n y 
majetku. Budova, v ktorej 
sa nachádza Sociálna 
poisťovňa v  Bánovciach 
nad Bebravou, bola taktiež 
na niekoľko hodín uzavretá 
a  následne prekontrolo-
vaná za pomoci služobného 
psa. Umiestnenie nástraž-
ného výbušného systému 
v tomto objekte sa nepotvr-
dilo. Páchateľovi trestného 
činu šírenia poplašnej 
správy hrozí v  prípade 
preukázania viny trest až 
osem rokov.“  (ab)

Čierne skládky a objemný odpad
Vzhľadom na skutočnosť, že v urči-

tých lokalitách nášho mesta dochádza 
k opakovanému nezákonnému ukladaniu 
odpadu a  vytváraniu tzv. čiernych 
skládok, upozorňujeme občanov, najmä 
individuálnej bytovej výstavby, aby odpad 
ako konáre, tráva, lístie, zvyšky rastlín 
a  pod., buď skompostovali, alebo odo-
vzdali do zberného dvora. Nepovolenou 
likvidáciou a svojvoľným vyhadzovaním 
odpadu na verejných priestranstvách sa 
dopúšťajú nezákonného konania. V meste 

je taktiež zakázané vykladanie objem-
ného odpadu vedľa nádob alebo stojísk 
na  kontajnery. Objemný odpad (napr. 
nábytok, koberce) je možné celoročne 
bezplatne odovzdať na  zbernom dvore. 
V  prípade zistenia osoby zodpovednej 
za nezákonné uloženie odpadu v rozpore 
s  VZN. č. 91 o  nakladaní s  odpadmi 
na území mesta Bánovce nad Bebraovu 
a zákonom o odpadoch, môže byť fyzickej 
osobe - občanovi uložená sankcia až 
do výšky 1 500 eur.  (MsÚ)

Výzva mesta na prvé dva júnové týždne
Športovať aj zbierať odpadky? 

Nápad vznikol vo Švédsku a  svet 
ho dnes pozná pod názvom „plogging“, 
teda jogging (mierny beh) + plockaupp 
(zo švédskeho slova zdvihnúť). Iniciatíva 
sa objavila aj na Slovensku a myslíme si, 
že podobnej aktivite sa venujú i  viacerí 
Bánovčania. 

Hlavnou myšlienkou ploggingu je 
pomôcť vyčistiť okolie a  urobiť niečo 
pre svoje telo (i  ducha). Zohýbanie sa 
pre odpadky môžeme poňať ako dobrý 
spaľovač kalórií alebo formu strečingu. 
Ak nefandíte behu, vôbec nevadí. Aktivita 
je plne dobrovoľná vzhľadom na zdravie 
a fyzické možnosti, či už ide o prechádzku 
so psom, s  priateľom, cvičenie v  parku 
alebo severskú chôdzu s  paličkami. 
Cyklisti na svojich potulkách určite tiež 
natrafili na  miesta, kde by bolo dobré 
pozbierať smeti.

Mimoriadna situácia nám v  marci 
prekazila plány na veľké jarné upratovanie 
mesta. Rozhodli sme sa preto pre túto 
individuálnu výzvu, ktorá potrvá prvé 
dva júnové týždne. Zapojiť sa môžu všetci 
Bánovčania bez obmedzenia veku. V prí-
pade potreby poskytneme rukavice, vrecia 
alebo pomôžeme s  odvozom odpadu. 
A  čakáme na  vaše fotografie! Budeme 
radi, ak nám napíšete aj koľko kilometrov 
ste zabehli, koľko krokov napočítali, aký 
čas ste strávili prechádzkou, ktoré lokality 
ste prešli alebo akú výzvu ste si splnili. 
Zaradíme vás do  žrebovania o  drobné 
ceny. Pre viac info: www.banovce.sk, 
FB Bánovce nad Bebravou v 21. storočí, 
mladez@banovce.sk, 0918 365 264.
 Mirka Robochová,
 koordinátorka práce s mládežou MsÚ

Plné nádoby 
na odpad od psíkov

Oby v ate l i a  me s t a 
i  samotní majitelia psov 
volajú po dostatku nádob 
na  psie  ex k rement y. 
Mesto v  snahe vyhovieť 
požiadavkám a zabezpečiť 
poriadok doplnilo počet 
o  ďalšie nádoby v  marci 
2020. Okrem toho, že tieto 

nádoby často stoja v ceste 
vandalom, najčastejším 
p r o b l é m o m  z o s t á v a 
nerešpektovanie ich účelu. 
Bývajú plné fl iaš, plecho-
viek a iného odpadu. Psie 
výkaly tak končia mimo 
nádoby, v lepšom prípade 
nosia poctiví pšíčkari svoj 
„balíček“ k  najbližšiemu 
kontajneru. V  záujme 
zachovania čistoty verej-
ných plôch preto žiadame 
občanov, aby nezanášali 
nádoby na  psie exkre-
menty iným odpadom. 
Plastové f ľaše a plechovky 
patria do žltého kontajnera, 
sklenené fľaše do zeleného. 
Ostatný odpad, ktorý 
nevieme vytriediť, do zme-
sovej nádoby. Ďakujeme 
za  zodpovedné správanie 
a vzájomný rešpekt.  (MsÚ)
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Rozhovor s Miriam Kiripolskou, riaditeľkou CVČ
cer t i f i kát  spolupráce . 
Cez online priestor sme 
zdieľali príklady dobrej 
praxe v  mimoškolských 
aktivitách s  pracovníkmi 
organizácií, ktoré pracujú 
s deťmi a mládežou spome-
nutých krajín. 
y Aktívny je Cykloturis-
tický klub Viking, ktorý síce 
tento rok cyklistickú sezónu 
neotváral hromadne, ale 
skôr individuálne... Ktoré 
krúžky sú ešte aktívne?

Jedným z  podujatí, 
ktoré sme museli zrušiť, 
bolo aj Otvorenie cyklis-
tickej sezóny na  Jankov 
vršok, ktoré každoročne 
organizoval Cykloturis-
tický klub Viking. Ale 

našlo sa asi 25 jednot-
livcov, ktorí si samostatne 
odmerali svoj čas na  tejto 
trase na  začiatku sezóny. 
Vedúci CTK Viking Ľudvo 
Kiripolský komunikoval 
so svojimi zverencami, 
prináša l im množstvo 
informácií o  bicykloch, 
jazdení, nabádal na samo-
statné jazdenie. Chalani 
jazdili, o  čom svedčia 
aj fotky z  ich výjazdov. 
Svoju činnosť neprerušili 
napríklad ani mladí rybári. 
Vedúci Roman Laurinec 
im pomáhal s  výstrojom, 
z a b e z p e č o v a l  n o v é 
pomôcky, aby po obnovení 
činnosti mohli s  radosťou 
vybehnúť na  svoje obľú-
bené ryby. 

y Ako vidíte letné prázd-
niny? Budú tábory?

Ani o nich v tejto chvíli 
nevieme viac. Vôbec nie 

sú zverejnené opatrenia 
na činnosť počas nich. Zo 
strany CVČ sme pripravení 
spustiť prímestské tábory. 

Z  dôvodu minimalizácie 
zdravotného rizika sme 
zruši l i letný poby tov ý 
tábor na  Kysuciach. Pre 
prihlásené deti ponúkneme 
v tomto termíne prímestský 
tábor. Všetky podrobnosti 
o letnej činnosti zverejníme 
v médiách aj na  internete, 
ako aj kontaktovaním 
rodičov hneď, ako budeme 
ve d ie ť  a s p oň ne ja ké 
podrobnosti od  štátnych 
orgánov. 
y A  úplne na  záver spo-
meňme, že ľudia ešte stále 
môžu darovať 2 % z  dane, 
napríklad aj pre CVČ...

Veríme, že sa činnosť 
v  našom centre čoskoro 
obnov í .  Na  podpor u 
na šej  č i nnost i  má me 

za ložený neinvest ičný 
fond MEA INTEREST. 
V  súvislosti s  pandémiou 
COVID-19 bol schválený 
zákon, na  základe kto-
rého sa predlžuje lehota 
na predloženie Vyhlásenia 
o  pou k á z a ní  pod ielu 
zaplatenej dane z  príjmov 
do konca druhého mesiaca 
nasledujúceho po skončení 
pandémie. Darovaním 2 % 
v  prospech NEINVES-
TIČNÉHO FONDU MEA 
INTER EST, podpor íte 
záujmovú a  prázdninovú 
činnosť Centra voľného 
času v  Bánovciach nad 
Bebravou. Ak sa rozhodnete 
nás podporiť, kontaktujte 
ma na čísle 0903 727 173.

Alena Borszéková

Dokončenie z 1. strany >>

Miriam Kiripolská na minuloročných oslavách MDD

V meste máme 128 maturantov,
iba desiati maturovali naživo

Známk y do  maturitného 
vysvedčenia škola vypočítala štu-
dentom ako aritmetický priemer 
známok za  všetky roky štúdia,
za  posledné dva roky aj z  polroč-
ných vysvedčení. Podľa informácií 
Trenčianskeho samosprávneho 
kraja, na stredných školách v  jeho 
pôsobnosti tento rok maturuje viac 
ako 3  000 žiakov. Z  nich záujem 
absolvovať klasickú maturitu pre-
javilo 117 žiakov, pričom 24 z nich 
nesúhlasí s výslednou priemernou 
známkou z  niektorého predmetu 
a chce si ju opraviť. Až 79 žiakov si 
zvolilo  vyššiu   úroveň z  cudzieho 
jazyka a  ďalších 14 si pridalo 
predmet maturitný predmet navyše.

V meste Bánovce nad Bebravou 
máme dve stredné školy, kde sa 
v  týchto dňoch tiež maturuje. 

Bližšie informácie nám poskytli 
r iaditeľ ky. Elena Kacvinská, 
Gymnázium Janka Jesenského:
„V  tomto školskom roku máme 68 
maturantov. S  administratívnymi 
známkami na  vysvedčení súhla-
silo 64 z  nich, štyria sa rozhodli 
známku neprijať a tak sa zúčastnia 
internej časti maturitnej skúšky. 
Traja z  anglického jazyka a  jeden 
z chémie. Celkom im aj rozumiem. 
Možno v niektorých ročníkoch niečo 
zanedbali, medzičasom na  sebe 
pracovali, usilovne študovali a cítia 
sa na  lepšiu známku. Je chvály-
hodné, že si ju chcú obhájiť svojimi 
vedomosťami. Verím, že na internej 
skúške nám dokážu oprávnenosť 
svojho nesúhlasu s administratívnou 
známkou. Interná časť maturitnej 
skúšky sa v nasej skole uskutoční 3. 

júna štandardne, pred maturitnou 
komisiou za dodržania hygienických 
nariadení.“

Zuzana Janíková, Stredná 
odborná škola strojnícka: „V tomto 
školskom roku sa interná časť matu-
ritnej skúšky, vrátane teoretickej 
časti a  praktickej časti odbornej 
zložky maturitnej skúšky, vykonala 
administratívne. Administratívne 
vykonanie internej časti maturitnej 
skúšky absolvovalo 64 študentov, 
ktorí akceptovali výsledné známky, 
ktoré získali ako aritmetický priemer 
známok zo skupiny príbuzných 
predmetov. Internej časti maturitnej 
skúšky z  dobrovoľného predmetu 
- matematika sa zúčastnilo 6 štu-
dentov, ktorí ju vykonali 27. a  28. 
mája za  prísnych hygienických 
podmienok.“   (ab)

ZŠ Gorazdova ako príklad environmentálnej výchovy 
Biopestovanie 24 druhov rajčín na vlastnom komposte

V máji sa v ZŠ Goraz-
dova uskutočnil 6. ročník 
tradičnej burzy priesad 
rajčín. Táto aktivita sa stala 
neodmysliteľnou súčasťou 
environmentálnej výchovy 
v škole. „Vštepovanie deťom 
myšlienky trvalo udrža-
teľného rozvoja a  podpora 
tradičných hodnôt, patria 
k  pr ior itám škol ského 

vzdelávacieho programu. 
Tento rok sme do pestovania 
zapojili žiakov len okrajovo 
– pri výsadbe. Potom sa zo 
známych príčin rastlinám 
venovala už len pani 
učiteľka Laušová. Napriek 
okolnostiam sa nám poda-
rilo dopestovať 24 druhov 
rajčín. Rastliny vyrástli 
na vlastne vyprodukovanom 

komposte, v  dvoch sklení-
koch a zalievané dažďovou 
vodou, ktorú zberáme zo 
strechy priľahlej prechodovej 
chodby. Burzu priesad rajčín 
uskutočňujeme primárne 
pre rodiny našich žiakov, 
preto nás veľmi mrzí, že sme 
nedokázali uspokojiť všet-
kých záujemcov,“ potvrdil 
riaditeľ školy Andrej Kúdela.

Záujem občanov sídliska 
školu naozaj prekvapil, 
a le nebolo v  ich si lách 
uspokojiť dopyt. Celkovo 
distribuovali viac ako 1 300 
rastlín, ktoré vďaka spôsobu 
predpestovania nevyžadujú 
ďalšiu špeciálnu starost-
livosť v  podobe postrekov 
a hnojenia. Asi preto sa tešia 
takej obľube.  (r)

Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu SR rozhodlo, že ústna forma 
internej časti maturitnej skúšky sa vykoná administratívne – priemerom 

známok. Klasickú maturitu absolvovali len tí študenti, ktorí s  priemernými 
známkami za všetky roky štúdia nesúhlasili, prípadne si chceli zvýšiť jazykovú 
úroveň z cudzieho jazyka či pridať predmet naviac. 
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Anna Šušmáková, rod. Piešťanská, *1922
Eleonóra Beňačková, rod. Brešťanská *1943

Opustili nás

Školy ožili deťmi a žiakmi
po 75 dňoch domácej karantény

Filmový klub Kassandra štartuje

Pr i  pr vom nást upe 
do  školy, alebo po každom 
p r e r u š e n í  d o c h á d z k y 
žiaka do  základnej školy 
v  trvaní viac ako tri dni, 
rodič odovzdá vyplnené 
tlačivo – písomné vyhlá-
senie, že je žiak zdravý. 
Každému žiakovi sa zmeria 
teplota a  dezinfikujú ruky. 
Do  budovy školy nesmú 
vstupovať žiadne iné osoby, 
iba prihlásení žiaci a učitelia. 
Neodmysliteľnou súčasťou 
v ýbav y každého žia ka , 
ktorý nastupuje dobrovoľne 
do  školy, sú dve ochranné 
rúška v igelitovom vrecúšku, 
papierové vreckovky, ale aj 
desiata, f ľaša s vodou... Pri 
ceste do  školy a  zo školy 
sa sprevádzajúce osoby 
a  žiaci riadia opatreniami 
ÚVZ SR a pokynmi RÚVZ. 
Sprevádzajúce osoby by sa 
vo vnútorných priestoroch 
školy nemali pohybovať.
Odporúča sa minimalizo-
vanie zhromažďovania osôb 
pred zák ladnou školou. 
Ministerstvo školstva vydalo 
síce usmernenia k prvojúno-
vému otvoreniu škôl, ale tie 
neriešia všetky problémy, 
ktoré môžu nastať. Takže 
všetko je na  vedení školy, 
vrátane dĺžky otvorenia 
školy a ŠKD, ako aj na zod-
povednosti rodičov a žiakov. 

Odpovede na  niektoré 
otázky sme hľadali u vedú-
ceho odbor u školst va 
a mládeže Mestského úradu 
v Bánovciach nad Bebravou 
- Michala Uhrína:

y Ak je nástup detí do zák-
ladných škôl dobrovoľný, 
môže to robiť problém pre 
riaditeľov škôl pri zabezpe-
čení pedagógov? 

D o b r o v o ľ n á  ú č a s ť 
žiakov na vyučovaní v zák-
ladnej škole resp. nemožnosť 
zúčastňovať sa vyučovania 
v základnej škole z dôvodu 
naplnenia kapacity, neu-
možňuje základnej škole 
pokračovať vo vzdelávaní 
podľa školského vzdeláva-
cieho programu. Bude pre 
školu nevyhnutné zmeniť 
organizáciu vyučovania - 
úprava rozvrhu, úprava vnú-
torného časového členenia 
vyučovacieho dňa, a  brať 
do úvahy fakt, že časť žiakov 
sa vzdelávania v  základnej 
škole nezúčastní. Riaditelia 
ZŠ si urobi l i prieskum 
záujmu o  návštevu školy. 
Podľa toho žiakov školy roz-
delia na skupiny, v ktorých 
ich bude najviac 20. V skupi-
nách môžu byť spolu aj žiaci, 
ktorí pred mimoriadnym 
prer ušení m prevád zk y, 
k vôl i  prevenci i  ná kazy 
Covid-19, neboli v spoločnej 
triede alebo aj v spoločnom 
ročníku. Vytvorená skupina 
sa nebude meniť, aj keď 
počet žiakov klesne, nebude 
do chád z ať  k   m ig r ác i í 
žiakov medzi jednotlivými 
skupinami. Riaditeľ zváži 
v  prípade nízkych počtov 
žiakov zmenu skupiny, ale 
vždy až v  nasledujúcom 
týždni po  dosiahnutí níz-
keho počtu žiakov.

y Je učiteľ ,  ktorý bude 
vyučovať len pár žiakov 
v  triede, povinný potom 
vyučovať aj online ostatných 
žiakov z triedy?

Pedagogickí zamest-
na nc i ,  k tor í  na s t úpia 
do škôl, budú zabezpečovať 
vyučovanie v  základnej 
škole .  Zá k lad ná škola 
do  tohto procesu zapojí 
n ie len  p e d a gog ic k ých 
zamestnancov, ktorí v čase 
bežnej prevádzky realizujú 
výchovu a vzdelávanie, ale 
aj všetkých pedagogických 
zamestnancov a  odbor-
ných zamestnancov, ktorí 
nere a l i z ujú  d i š t a nč né 
vzdelávanie v  6. až 9. 
ročníku. Odporúča sa, aby 
pedagogickí zamestnanci 
a odborní zamestnanci zák-
ladných škôl a  školských 
klubov, ktorí nebudú vyko-
návať prácu na pracovisku, 
rea l i z ova l i  pr i mer a né 
dištančné vzdelávanie pre 
žiakov 1. až 5. ročníka, ak 
takýto nechodia do  školy. 
Základná škola, ak to bude 
z  kapacitných dôvodov 
nutné, prehodnotí a upraví 
dištančné vzdelávanie v 6. 
až v 9. ročníku. 
y Bude pre žiakov   základ-
ných škôl zabezpečené aj 
stravovanie?

Škola podľa miestnych 
podmienok a  personálu 
môže zabezpečovať školské 
stravovanie v bežnej podobe 
pre zúčastnených žiakov 
v y učovacieho procesu. 
Odporúča sa externých 

stravníkov nestravovať, 
z dôvodu, že školské jedálne 
nemajú zriadené samo-
statné výdajné okienka, 
preto by nemohol byť elimi-
novaný kontakt s internými 
stravníkmi. Výdaj jedla 
je potrebné uskutočniť 
do  troch hodín od   prí-
pravy, aby nedošlo k  jeho 
znehodnoteniu. V prípade 
stravovania v  jedálni zák-
ladnej školy odporúčame 
stravovanie tak, aby sa 
skupiny žiakov nepremie-
šavali. Strava sa vydáva iba 
žiakom, ktorí sú v daný deň 
v škole. Pre stravovanie detí 
v materských školách platia 
tie isté pravidlá. 

***
Kým na  zák ladných 

školách nastupujú do  škôl 
iba mladší žiaci, vrátane 
piatych ročníkov, v špeciál-
nych základných školách 
môžu prísť do  školy aj 
ostatné ročníky, starší žiaci. 
Jany Vlčkovej, riaditeľky 
Šp e c i á l ne j  z á k l a d ne j 
školy v  Bánovciach nad 
Bebravou, sme sa opýtali 
na  dobrovoľný záujem 
žiakov a na problémy, ktoré 
sa im od  1. júna na  škole 
javia ako najväčšie: „Z cel-
kového počtu 92 žiakov je 
záväzne prihlásených 31 
žiakov. Školská družina 
fungovať nebude. Najväčší 
problém bude dodržiavať 
odstupy a  dodržiavanie 
prav ide lne j  dochádzky 
do školy.“

 Alena Borszéková

Prihlášky do ZUŠ DK
Dôležitý oznam pre 

veselých, nesmelých a ostat-
ných tiež: Základná ume-
lecká škola Dezidera Kardoša 
oz na muje  z áujemc om 
o  štúdium v  odboroch 
– hudobnom, multimedi-
álnom, tanečnom, literárno 
- dramatickom, výtvarnom, 
že prihlášku nájdu na www.
zusdkbanovce.sk, kde sú aj 
všetky pokyny. Prihlášku 

je potrebné vyplniť elektro-
nicky a  poslať do  26. júna
aj s  prílohou – záznamom 
(video, foto...) o  talente 
v  tom ktorom odbore, 
priamo na  mailovú adresu 
školy  z u sd k ba novc e @
zusdkbanovce.sk V prípade, 
že zasielate väčšiu prílohu, 
môžete použiť napríklad 
stránku www.uschovna.cz. 

(zuš)

Osobnosti kraja
Trenčiansky samos-

právny k raj t radične 
otvára možnosť nomi-
n o v a ť  i n š p i r a t í v n e 
osobnosti s významným 
životným dielom na naj-
vyššie ocenenie kraja. 
Už po  štvrtýkrát môže 
verejnosť  na  verejné 
uznanie v  podobe Ceny 
predsedu TSK a lebo 
Ceny TSK nominovať 
jednotlivcov či kolektívy, 
ktoré sa svojím osobným 
prínosom a činmi pre kraj 
nezabudnuteľne zapísali 
do povedomia obyvateľov 
či regionálnej histórie. 
Návrh musí obsahovať 
údaje o  laureátovi, ako 
titul, meno, priezvisko, 
dátum a  miesto naro-

denia a  zdôvodnenie 
nominácie, pri kolektíve 
je potrebné uviesť jeho 
názov a  sídlo. Súčasťou 
nominácie sú aj údaje 
o  navrhovateľovi spolu 
s dátumom a  jeho vlast-
noručným podpisom. 
Námet na  laureáta stačí 
zaslať poštou na  adresu 
župného úradu v  Tren-
číne, e-mailom na adresu 
info@tsk.sk alebo osobne 
doručiť na  podateľňu 
Úradu TSK, a to do konca 
septembra 2020. Všetky 
pot rebné i n for mácie 
k  najvyššiemu oceneniu 
k r a j a  s ú  d o s t u p n é 
na  webovom sídle župy 
www.tsk.sk. 

Tlačová správa TSK

Po kultúrnej prestávke začíname 
opäť v  Mestskom kultúrnom stre-
disku s podujatiami. Ako prvé sme pre 
vás s  Filmovým klubom Kassandra 
pripravili premietanie francúzskeho 
filmu Zažiť to znovu, ktoré malo 
byť v  marci. Prinesieme vám ho 
vo štvrtok 4. júna 2020 o  19.00 h 
v  MsKS. Pomocou agentúry Time 
Travelers sa môžete vrátiť v čase kam-
koľvek. Akú dobu by ste chceli zažiť, 
ak by ste mali túto možnosť? Chceli by 
ste sa pozrieť na dvor Ľudovíta XVI., 
či večerať s Hitlerom? Viktor sa túži 
vrátiť do nespútaných sedemdesiatych 
rokov a ešte raz prežiť rande so svojou 
ženou – obdobie, keď v ňom dokázala 
vidieť viac ako len nudného páprdu 
v  pruhovanom pyžame... A  ako 
to dopadne? Príďte sa presvedčiť 
na  vlastné oči. S  filmovým klubom 

budeme pokračovať aj vo štvrtok 
18. júna 2020 o  19.00 h. Tentokrát 
si premietneme film z  minulého 
roku – Sklenená izba. Film bol 
natočený podľa knihy britského autora 
Simona Mawera. Na kopci nad Brnom 
vyrástol na začiatku tridsiatych rokov 
minulého storočia mimoriadny dom 
- majstrovské dielo modernistickej 
architektúry z betónu a ocele z dielne 
slávneho architekta von Abta. Skle-
nená izba sa stáva nielen architekto-
nickým skvostom, ale aj synonymom 
krásy, modernosti, otvorenosti, rov-
nako tiež symbolom nádeje mladého 
československého národa, symbolom 
budúcnosti. Rodinný život, aký si 
Liesel vysnívala, prestúpený svetlom 
a  pokojom priezračného priestoru, 
naplnený láskou a umocnený vzťahom 
s nerozlučnou priateľkou Hanou, však 

nemá dlhé trvanie. Ako sa vyvinie ich 
osud? A čo bude so Sklenenou izbou?...

S uskutočňovaním podujatí súvisia 
rôzne opatrenia na  ochranu pred 
šírením Covid-19. Už sme si zvykli, že 
sa premietania konajú v  priestoroch 
činorodej Ži:vy, v mesiaci jún sa však 
presunieme do MsKS, aby sme mohli 
opatrenia dostatočne dodržať. Na podu-
jatiach nesmie byť viac ako 100 ľudí 
a  je potrebné dodržiavať rovnaké 
povinnosti ako v  iných prevádzkach 
– odstupy 2 metre (okrem osôb, ktoré 
spolu žijú v jednej domácnosti a part-
neri). Pri vstupe a počas premietania 
je potrebné mať prekryté horné dýcha-
cími cesty (napríklad rúško, šál, šatka). 
Okrem toho sa počas premietania 
nesmú konzumovať pukance a nápoje. 
Ak by sa menili nariadenia, budeme 
o nich včas informovať.  (vp)

Brány materských a základných škôl sa otvorili 1. júna po 75 dňoch karantény. Základné 
školy budú otvorené pre prvákov až piatakov a vyučovacia činnosť bude prebiehať len 

štyri hodiny, plus obed. V interiéri – v triedach by sa mali žiaci učiť najmä slovenský jazyk 
a matematiku, viac času by mali tráviť v areáli školy, najmä pri pohybových aktivitách. 

Mestská knižnica
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„Ak by nastala situácia, že 
sa niektoré mužstvo do  súťaže 
neprihlási, prípadne požiada o   
zaradenie do súťaže nižšej o  jednu 
alebo viac úrovní, je potrebné celok 
v  danej lige nahradiť. Výkonný 
výbor Západoslovenského futba-
lového zväzu svojím hlasovaním 
rozhodol, že do  úvahy sa budú 
brať schválené tabuľ ky z  13. 
decembra 2019 po jesennej časti, 
kedy mali mužstvá odohraný 
rovnaký počet zápasov. Toto roz-
hodnutie sa javí ako maximálne 
korektné, spravodlivé a  je naj-
objektívnejším kritériom v  tejto 
mimoriadnej situácii. Aj UEFA vo 
svojom usmernení pre jednotlivé 
členské zväzy uvádza, že ak sa 
ligová súťaž riadne neskončí, 
zväz danej krajiny nominuje 
účastníkov pre nasledujúci ročník 
európskych pohárových súťaží. A  
prvým kritériom pre Európsku 
futbalovú úniu je práve umiest-
nenie v tabuľke pred vypuknutím 
pandémie Covid-19,“ vysvetľuje 
na margo zaraďovania predseda 
Športovo-technickej komisie 
Západoslovenského futbalového 
zväzu Tibor Révay a  vzápätí 
poodkrýva aj situáciu ohľadom 
nenávratného štartovného vkladu 

za  každé prihlásené mužstvo: 
„V súťažnom ročníku 2019/2020 
kluby uhradili štartovné v plnej 
výške, no súťaže pre pandémiu 
Covid-19 boli zrušené po odohratí 
jesennej časti a   v   niektorých 
prípadoch po  odohratí prvého 
nekompletného jarného kola. 
Výkonný výbor Západosloven-
ského futbalového zväzu preto pri-
stúpil k zníženiu štartovného pre 
novú súťažnú sezónu o  päťdesiat 
percent oproti ročníku 2019/2020 
v  kategórii dospelých a  zároveň 
odsúhlasil upustenie od  platby 
štartovného vo všetkých mládež-
níckych kategóriách.“ A predseda 
ZsFZ Ladislav Gádoši nadväzuje: 
„Bol to logický krok v tejto mimo-
riadnej situácii. Chceme podať 
klubom pomocnú ruku a  spolu 
s  č lenmi výkonného výboru 
sme hľadali cesty, ako to urobiť 
čo najlepšie a  najefektívnejšie. 
Dospelým odpustíme polovicu, 
mládeži celé štartovné. Dokopy 
tak pomôžeme sumou približne 
tridsaťtisíc eur. Prioritou bola pre 
nás mládež, ktorú chceme udržať 
pri futbale, a vieme, že kluby budú 
mať značné ekonomické problémy 
nielen pri seniorských tímoch. 
Bola by naozaj škoda, ak by v tejto 

dobe zanikali prípravky, žiaci či 
dorastenci v mestách a obciach.“ 

Štart nového súťažného 
ročníka 2020/2021 je naplá-
novaný na  9. augusta 2020 , 
pričom pri počte šestnástich 
účastníkov sa jesenná časť skončí 
15. novembra. Najneskôr do  17. 
júna 2020 do 23.59 h  je potrebné 
zaevidovať prostredníctvom ISSF 
elektronickú prihlášku družstva 
do  súťaže. Prihlášku má právo 
zaslať každý tím do  tej súťaže, 
v ktorej účinkoval v jesennej časti 
ročníka 2019/2020. V  prípade 
neprihlásenia sa do  príslušnej 
ligy, v  ktorej pôsobil v  ročníku 
2019/2020, sa bude na  uvoľnené 
miesto zaraďovať v  súlade s  SP 
čl. 17, podľa poradia v tabuľkách 
po  jesennej časti. Tie sa v   tejto 
mimoriadnej situácii berú ako 
pomocné kritérium. Prihlášku 
je potrebné zaevidovať pre každý 
celok zvlášť a je možné ju zasielať 
od  1. júna 2020. Platba štartov-
ného sa bude realizovať cez zberné 
faktúry.  Marián Červenka

Ako aktuálne môžu futbalisti 
trénovať:

- na  vonkajšom športovisku bez 
prítomnosti verejnosti, rodičov 
či iných osôb, okrem nevyhnutne 
potrebných členov realizačného 
tímu, 
- umožňuje sa aj využívanie 
športovísk v areáloch škôl za pod-
mienok uvedených v  usmernení 
a   z a   pod m ienok v yda ných 
mestami a  správcami uvedených 
ihrísk. 
- hráči aktívne vykonávajúci 
športovú činnosť vo vonkajších 
športoviskách nie sú povinní pri 
výkone športovej aktivity mať 
prekryté horné dýchacie cesty,

- na  ihriskách bude k  dispozícii 
nádoba s  dezinfekčným pros-
triedkom na dezinfekciu rúk,
- zakazuje sa využívať súvisiace 
vnútorné priestory štadióna, 
najmä spoločné šatne, umyvárne, 
sprchy a  podobné zariadenia, 
výnimkou je použitie WC,
- po  skončení tréningu bude 
vykonávaná dezinfekcia všetkých 
použitých tréningových pomôcok, 
- je   povinnosťou futbalistov mať 
a  používať v ýhradne vlastnú 
nádobu na  vodu označenú 
vlastným menom, 
- v prípade potvrdenia ochorenia 
Covid-19 sa riadiť usmerneniami 
vydanými ÚVZ SR. 

Dôležitá je najmä alergolo-
gická anamnéza, lebo v najbližších 
dvoch mesiacoch budú vrcholiť 
ťažkosti alergikov - slzenie, opuchy 
a  svrbenie očí, nádcha, kašeľ, 
kýchanie. Tieto prejavy by mohli 

mylne poukazovať na  nákazu 
k o r o n a v í r u s o m .  V š e t k ý m 
dotknutým osobám sa odporúča 
užívať, pokiaľ sa už tak nestalo, 
podporné prostriedky na  zlep-
šenie imunity – kombinácia betag-
lukánov, vitamínov, stopových 
prvkov a molekulárneho vodíka. 
Opatrením ÚVZ SR pri ohrození 
verejného zdravia zo dňa 19. mája 
sa všetkým fyzickým osobám, 
fyzickým osobám – podnikateľom 
a právnickým osobám, podľa § 48 
ods. 4 písm. d) zákona č. 355/2007 
Z . z .,  zakazuje usporadúvať 
akékoľvek hromadné podujatie 
súťažnej športovej povahy. Hneď 
ako ÚVZ SR povolí hromadné 
súťa žné špor tové podujat ia 
a usmerní opatrenia a povinnosti 
všetkých zúčastnených osôb pri 
ich organizácii, Slovenský futba-
lový zväz k tomu vydá usmernenie. 
 Zdroj: SFZ

šport6

Májový reštart Bánovskej bežeckej ligy

Nová futbalová sezóna pravdepodobne od 9. augusta
Mládež bude mať štartovné zadarmo

Z a č i a t k o m  m a r c a 
nám prekazili prípravyna 
t re t ie  kolo Bá novskej 
bežeckej ligy obmedzenia 
v  súvislosti s  pandémiou 
Covid -19. Po dvoch odlo-
žených kolách sme sa však 
v nedeľu 31. mája konečne 
stret l i, našťast ie všetci 
zdraví a v dobrej kondícii, 
aby sme si spoločne nielen 
zabehali, ale tiež poroz-
práva li sa a  pozdieľa l i 
rôzne zážitky a skúsenosti 
z   ostat ných mesiacov. 
Tretie kolo, ktoré sa bežalo 
premiérovo v Brezolupoch, 
v š a k  bolo  ne súť a ž né , 
keďže vláda stále neuvoľ-
ni la opatrenia ohľadne 
organizovania pretekov. 
Do  Brezolúp sa prišlo 
napriek zatiahnutej oblohe 
a   obč asný m k vapk á m 

prebehnúť až 49 bežcov 
h lav nej  k ategór ie ,  12 
hobíkov, 5 detí a 7 psíkov. 
Čakal ich príjemný beh 
nad bánovskou vodárňou 
o  d ĺžke 8 ,5 k i lometra 
(hobící bežali o  polovicu 

menej) a deti tiež športové 
aktivity s Oňom Kubalom 
zo ŠHOKu. Hlavná trať bola 
pomerne členitá, pričom 
bežci našliapali až 190 výš-
kových metrov v  podobe 
n i e k o ľ k ýc h  k op č e k ov 
lesom a lúkami, na ktorých 
prav idel ne s t retáva me 
daniele, srnky či jelene. 
Dnes sme však v  lese mali 
tiež pár „šeliem“, keďže sa 
nám medzi pretekármi 
rozšíril sparing so psom. 
Tešíme sa tejto novinke, 
preto do budúcna pripravu-
jeme vytvorenie kategórie 
bežcov so psami a úpravu 
pravidiel tak, aby sme 
zlepšili bezpečnosť ostat-
ných bežcov a tiež zdravie 
a komfort psích miláčikov. 
Záverom pridáme už len 
menšie historické okienko. 

Bežci v  nedeľu v  rámci 
tretieho kola zbiehali okolo 
pamätníka obetí druhej 
svetovej vojny na Salašteku, 
ktoré boli na tomto mieste 
pred 75 rokmi popravené 
neme c k ý m ge s t ap om . 
Vieme minimálne o ôsmich 
obetiach v troch masových 
hroboch, medzi ktorými 
boli aj dve, iba 16-ročné 
dievčatá. Les je odvtedy 
našťastie už len miestom 
pokoja a  rekreácie, no 
nesmieme zabudnúť ... 
Ďalšie kolo bežíme v Pru-
soch, a to v nedeľu 28. júna 
o 10.00. Bližšie informácie 
o behu poskytneme v prie-
behu júna, keď budú jasné 
nové usmernenia krízového 
štábu ohľadne organizo-
vania športových podujatí. 

Pavol Struhár

Z ápadoslovenský futbalový zväz (ZsFZ) bol spolu 
s ostatnými regiónmi pred dvomi mesiacmi 

na prahu závažných rozhodnutí, ktoré vyústili 
do ukončenia amatérskych súťaží. Prejdime ale 
do súčasnosti, pretože v  posledných dňoch ich padlo 
v  elektronických hlasovaniach per rollam hneď 
niekoľko rozhodnutí. Výkonný výbor ZsFZ naposledy 
riešil primárne termínovú listinu, zaraďovanie klubov 
do súťaží či výšku štartovného, na čo bola zvedavá celá 
futbalová verejnosť západného Slovenska. 

Opätovné zavedenie 
mesačného poplatku 

MFC Spartak Bánovce nad Bebravou (spoločne pre futbal) 
po  obnovení tréningového procesu k  1. júnu 2020 opätovne 
zavádza  povinnosť platiť mesačný príspevok vo výške 10 eur 
(s účinnosťou od mesiaca jún) od zákonných zástupcov hráčov 
mládežníckych družstiev U8 až U15. Príspevky sa vyberajú 10 
mesiacov v  roku od  februára - do  novembra vždy k  15-temu 
dňu v  danom mesiaci. Peniaze zasielať na  účet VUB SK67 
0200 0000 0040 6052 1658, ako správu pre príjemcu uviesť meno 
hráča a kategóriu - napr. Lionel Messi U8.

Príspevkom sa spolupodieľate na režijných nákladoch klubu 
pre mládežnícke družstvá ako sú napríklad : poplatky pre SFZ, 
doprava na  vybrané zápasy, tréningové pomôcky, prevádzka 
areálu a podobne. Príspevok nezaväzuje trénera nominovať hráča 
na zápas či turnaj. Za každé ďalšie dieťa v daných kategóriách sa 
znižuje poplatok na 50 %. Pri neuhradení poplatku si klub vyhra-
dzuje právo hráča nepripustiť k tréningovému procesu a dočasne 
ho vyradiť s kádra.   Správna rada MFC Spartak
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V  čase najprísnejších 
opatrení, keď seniori nad 65 
rokov mali povolené naku-
povať len vo vyhradených 
hodinách a inokedy nie, stala 
som sa svedkom tejto veselo 
– milej a  úsmevnej situácie, 
dotýkajúcej sa krehkého žen-
ského ega a vyžadujúcej dávku 
nadhľadu.

Bolo 15:30. Stála som 
v  nekonečnom rade pr i 

pokladni a priznávam -  neča-
kaný vzruch by prišiel vhod. 
A prišiel. „Pani, prosím, musíte 
odísť... Vy môžete nakupovať 
len do  12tej... rešpektujte 
prosím nariadenia!“ Upozor-
nila predavačka prichádzajúcu 
pani. „Dovoľte, mám 60... 
nariadenia sa týkajú seniorov 
nad 65.“ Uff! Zaskočená pre-
davačka nevedela, ako z toho 
von. „Ukážem vám občiansky? 

Naposledy som ho ukazovala 
v kine, keď som mala osemnásť 
a vyzerala som ako pätnástka. 
Tak prečo by som ho neukázala 
keď mám 60siat a  vyzerám 
na  65!“ „Ospravedlňujem sa 
vám... ale viete, je to v záujme 
vášho zdravia.“ Zamotávala 
sa predavačka. „Ďakujem... 
informácia, že vyzerám staršie, 
môjmu zdraviu výrazne 
prospela!“ Keď sa zdalo, že 

incident je už s  humorom 
zažehnaný, pani práve platiaca 
pri pokladni a vyzerajúca ako 
rúča 55ka, hovorí: „Slečna, 
teraz sa už priznám - ja mám 
66 a  mňa ste pustili.“ Preda-
vačka len rezignovane pokrčila 
plecami: „No, čo už! Kto sa 
v tom má vyznať? Veď ani ja už 
nie som slečna... ale pani!“ Tak 
veru – zdanie klame a korona-
vírus to potvrdil.  Zuzana 

Marec a  aprí l 2020 
zostane zapísaný v  pamäti 
väčšiny z nás čiernou farbou. 
Koronakríza prinútila rozdeliť 
celú našu spoločnosť na malé 
dvoj až štvorčlenné tábory. 
Stretnutia s deťmi či vnúčatami, 
s  ktorými nemáme rovnakú 
adresu, no pravidelne sa s nimi 
schádzame, sa stali tabu. Toto 
odlúčenie od  sveta sme veľmi 
zle znášali najmä my, starší 
ľudia. Zostali sme ,,odstrih-
nutí“... S  rodinou nás spájali 
iba mobily a s ostatným svetom 
televízia. A  tá si na  našom 
psychickom zdraví naozaj 
„zgustla“! Každý deň dookola 
to isté, iba čísla sa menili. 
Koľko bolo testovaných, koľko 
sa zistilo nakazených a neskôr 
koľko ľudí dnes zomrelo. Tieto 
hlásenia spestrovali debaty 
odborníkov z rôznych odvetví 
medicíny, ktorí sa preli o  to, 
či sa Covidom-19 nakazí 
celé Slovensko alebo len 2,2 
milióna ľudí... S  vďakou 
a  nádejou som ,,zachytil“ 
prognózu amerických vedcov, 
ktorí predpokladali len 170 
tisíc nakazených a ,,sľubovali“ 

len priam neuveriteľných 
251 mŕtvych! Tí zosnulí mali 
začať  odchádzať  z  tohto 
sveta v  priemere po  10 osôb 
denne týždeň po  šesťdňovej 
veľkonočnej  karanténe, keď sa 
neodporúčalo vôbec vychádzať 
z  domu a  opustenie   okresu 
bolo pokutované. Bol som 
im  za  tento, v  tých dňoch 
naozaj povzbudivý a optimis-
tický odhad, veľmi vďačný! Aby 
som všetkým mne dostupným 
televíznym kanálom nekrivdil, 
vysielanie nebolo len o korona-
víruse. Bolo tesne po voľbách 
a  v  štáte sa v  tých dňoch 
,,prepriahalo“. A tak televízne 
vysielanie ,,spríjemňovali“ 
striedavo tlačovky nového 
premiéra a  bývalého trojná-
sobného. Ten prvý vyhlasoval, 
ktorých predstaviteľov starej 
garnitúry zavrie do basy, a ten 
bývalý zas vyzýval, aby nového 
zavreli do blázinca. Skrátka - 
krásne idylické časy televíznej 
tvorby, keď sa televízne kanály 
zjednodušili iba na kanály.

V  te jto  „radostne j“ 
atmosfére pre život dostal môj 
syn oslnivý nápad. Vraj nie 

som ešte taký starý, aby som 
celé dni iba ,,čumel“ na telku. 
Že ma prihlási na  „fejsbúk“ 
a  pomôže mi trošku sa tam 
zorientovať. Som absolútny 
počítačový analfabet, no prečo 
to na  staré kolená neskúsiť? 
Veď za  to nič nedám. Skúsil 
som, aj som sa tam čiastočne 
zorientoval. Ale že by ma to 
nič nestálo, to rozhodne tvrdiť 
nemôžem. Prišiel som o dobrý 
spánok. Na sociálnej sieti som 
zistil názory niektorých ľudí, 
ktorých desaťročia poznám. 
Vôbec som nečakal toľ ko 
urážok a  primitivity. Po  pár 
hodinách na  facebookových 
stránkach ma napadol, žiaľ, 
už nebohý Peter Mojto. Známa 
osobnosť Bánoviec, múdry, 
schopný a najmä veselý človek. 
A jeho známy bonmot: „Ľudia 
sú buď múdri alebo sprostí. Ale 
priznám - nájdu sa aj „ko.......“. 
Ale že práve v  tejto tretej 
skupine sa nájde toľko mne 
známych tvárí, ma prekvapilo, 
šokovalo a  doteraz nad tým 
krútim hlavou.

Viem, že k tejto nepohode 
a skratovým reakciám prispelo 

aj to, že bolo tesne po voľbách. 
Ja ale hlavnú príčinu vidím 
v  koronavíruse a  s  tým súvi-
siacej neistote a  obyčajnom 
ľudskom strachu o  život svoj 
a svojich najbližších. Na face-
booku je už väčšina pekných, 
múdrych a  zaujímavých 
príspevkov. V televízii sa začí-
najú aj debaty o tom, ako sme 
sa k sebe správali v najťažších 
chvíľach a čo nám koronavírus 
priniesol. Zaznievajú väčšinou 
odpovede, že sme k sebe milí, 
ohľaduplní , prajní jeden 
k  druhému. Iba sa usmejem. 
Ja to vidím inak. Priznávam 
však, že v  poslednom čase 
naozaj nejako zle vidím. 
Presnejšie - inak ako väčšina. 
Ale hlavne - „už je to za nami“, 
tak ako spieva Elán o  stuž-
kovej“. „Navždy sa zachová 
v pamäti...“ Áno, v tej mojej sa 
obdobie koronakrízy zachová 
ako nesmierne ťažké a náročné, 
ktoré by som si už nikdy nechcel 
zopakovať. Ale poučiť sa z neho 
dá. Musíme si prejsť v živote aj 
ťažkými obdobiami, aby sme si 
dokázali vážiť tie pekné.

Milan Adamík

Obaja sme ostali s  man-
želom doma hneď, ako bolo 
vyhlásené uzatvorenie škôl 
a  prevádzok, zavreli dočasne 
aj niektoré fabriky. Prvé týždne 
sme len tak v  tichu vegetili 
a užívali si ničnerobenie po celo-
ročnom pracovnom strese. 
Konečne sme sa nenaháňali. 
Nemôžeme to zrovna nazvať 
dovolenkou, lebo sme museli byť 
doma, akékoľvek služby – stra-
vovacie aj ubytovacie boli tiež 
zatvorené. A navyše, vedeli sme, 
že ideme s  platom dole, takže 
maximálne šetrenie financií. 
Doma sme upratali už všetky 
skrine, všetky poličky a zásuvky 
v garáži, aj veľké jarné uprato-
vanie bolo desať raz tak veľké 
ako po iné roky. 

Našu tichú upratovaciu 
„nútenú dovolenku“ narúšali 

jeden po druhom susedia. Tí si 
dni „voľna“ užívali po  svojom. 
Okamžite po vyhlásení mimo-
riadnych opatrení a uzatvorenia 
prevádzok sa u nás v prímest-
skej časti – na  dedine takmer 
neustále ozývali cirkulárky, 
brúsičky, rezačky kovu, moto-
rové píly na drevo. Iba kosačiek 
na  trávu bolo po  menej, lebo 
bolo strašne sucho a tráva ešte 
tak nerástla. Sused z  jednej 
strany po  mnohých rokoch 
konečne ostrihal živý plot, 
z  ktorého sa  stala vysokánska 
džungľa, ohrozujúca úrodu 
v  našej záhrade. Motorová 
píla dokonca zlikvidovala 
statný strom, ktorý tienil tiež. 
(Konečne si na  to susedia 
našli čas!) Dokonca sa pustili 
počas „domácej karantény“ aj 
do výmeny okien a novej fasády 

domu. A  tak susedia z  jednej 
strany celé týždne pracovali síce 
„hlučne“, ale pre nás s prísľubom 
lepšej úrody v  záhradke. 
Konečne.

O  pár dni po  jednom 
susedovi začal makať aj sused 
z  druhej strany. Keďže bol 
od  fachu, ale fabriku dočasne 
zavreli, začal si budovať novú 
ohradu. Svojpomocne. A tak sa 
pod našimi oknami resp. vedľa 
domu ozývali rezačka kovu, 
zváračky, rôzne brúsičky, tiež 
píly na  drevo. Spolu s  kama-
rátom budovali úplne nový 
plot z  drevenými i  železnými 
prvkami okolo celej rozsiahlej 
záhrady. „Dielňu“ mali priamo 
pri ich a  našom dome, pod 
holým nebom. Veľmi slnečná 
a suchá jar bola ako stvorená pre 
takéto práce. 

A  keďže ten hluk počas 
dňa, často aj večer bol veľmi 
nepríjemný, často sme trávili 
čas za zavretými oknami alebo 
mimo domu. Trochu sme si 
pošomrali, ale tešili sme sa, že 
aj okolie nášho domu dostane 
krajší vzhľad. Dlho nám to však 
nevydržalo. Od susedov sme sa 
„nakazili “. Keďže sme aj my 
boli naďalej dočasne vylúčení zo 
zamestnania, rozhodli sme sa aj 
my zúčastniť toho pracovného 
ošiaľu. A tak sme sa pustili tiež 
do náročnejších úprav záhrady... 
Nepoužívali sme však pri tom 
žiadne hlučné zariadenia 
a nástroje. 

Preto pre mňa týždne 
doma na  domácej karanténe 
kvôli šíreniu koronavírusu budú 
vždy spojené s hlukom domácich 
kutilov – susedov.  Eva

PRÍBEHY - veselo i vážne s koronou
Milí naši čitatelia, ubehli viac ako dva mesiace, čo boli kvôli pandémii prijaté prísne opatrenia a veľa ľudí ostalo doma 

v karanténe, alebo sa im nejako inak skomplikoval bežný život. Ak ste prežil aj Vy nezvyčajné či nezabudnuteľné chvíle v tejto 
výnimočnej situácii, napíšte nám svoj príbeh, postreh, pocit. Chceme, aby aj Vaše príbehy boli zdokumentované v našich 
novinách, ktoré sú akousi kronikou mesta i okresu. Ak si to budete priať, môžeme zachovať aj Vašu anonymitu. V redakcii 
však musíme vedieť, kto píše, ale meno si necháme len pre seba. Píšte na noviny@kulturabn.sk, alebo napíšte rukou na papier 
a prineste do redakcie, ktorá sídli na námestí, prípadne zavolajte na 0948 602 422.  Alena Borszéková, šéfredaktorka

O májovom daždi môže písať každý.
Skladať suché rýmy -  len dážď dovolí mi.
Padá na popraskané  zemské pery,
a ona mu bezhranične verí.
Veď prišiel uhasiť jej smäd.
Dážď vsiaka do popraskanej zemskej kože.
Nemusí -  on chce a môže.
Prišiel sem za ňou - presne vedel kedy.
Májový dážď vytiahol ju z biedy.
Padá ako tiché požehnanie,
na zem, ktorá po ňom nekonečne prahne.
S vďakou sa mu celá rozzelenie.
Dážď a zem  - večné zaľúbenie. (zb)

 Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

Vrchárska koruna
s novými vrcholmi

Úspešný projekt, spre-
vádzajúci cyklistov i peších 
turistov po turistických krá-
sach Trenčianskeho kraja, 
tento rok zasiahli opatrenia 
prijaté v  súv islost i so 
šíriacim sa koronavírusom. 
Cieľom Vrchárskej koruny 
Trenčianska (VKT) je 
navštíviť v období od apríla 
do  30. novembra dvadsať 
predpísaných vrcholov. 
Do  pôvodného tohtoroč-
ného výberu sa dostali aj 
miesta ležiace na  česko-
slovenskom pohraničí . 
Po  z vá ž ení  na r iadení 
vlády sa však organizátori 
rozhod l i  na hradiť  ich 
v h o d n e j š o u  a l t e r n a -
t ívou.  Namiesto vrchu 
Kykula, horského hotela 

Portáš, rozhľadní Veľ ký 
Lopeník a  Jelenec či obce 
Žítková si účastníci VKT 
budú musieť v yšl iapať 
na  už známy Uhrovecký 
hrad (okres Bánovce nad 
Bebravou), na vrch Klepáč
(ok res Trenčín),  K rí ž 
Butkov (okres Ilava) či 
Michalov vrch (okres Par-
tizánske). Pribudol i úplne 
nový vrchol – Veterná 
elektráreň Ostr ý vrch 
(okres Myjava). Organi-
zátori aj partneri tohto-
ročnej Vrchárskej koruny 
Trenč ia nsk a  v y z ý vajú 
účastníkov, aby zdolávanie 
vrcholov počas trvania 
koronakrízy prispôsobili 
opatreniam prijatým vládou 
Slovenskej republiky.  (vkt)

Cyklobusy od 1. júna
Trenčiansk y samo-

správny kraj v spolupráci so 
SAD Trenčín opäť vychádza 
v  ústrety rekreačným aj 
športovým cyklistom, ktorí 
radi spoznávajú prírodné aj 
kultúrne krásy kraja práve 
zo sedla svojho bicykla. 
Už po  štvrtý rok budú 
milovníkom dvojkolesovej 
jazdy k dispozícii dve linky 
autobusov s cyklovozíkom 
na  prepravu 24 bicyklov, 
premávať  budú od  1. 
júna až do  2. septembra. 
Cyk lobusy budú jazdiť
po  rov na k ých t rasách 
ako minulý rok, výcho-
diskovým bodom oboch 
liniek je krajské mesto 

Trenčín. Prvou, ktorá počas 
uplynulej letnej sezóny 
preprav i la ta k mer 150 
cyklistov, je linka Trenčín 
– Dubodiel – Bánovce nad 
Bebravou .   Minulý rok 
väčšmi obľúbenou je druhá 
linka Trenčín – Nitrianske 
Rudno, tou sa odviezlo 
ta k mer 210 c yk l i s tov. 
Popu lar ita c yk lobusov 
Trenčianskej župy každým 
rokom stúpa. Len minulý 
rok využilo túto možnosť 
prepravy viac ako 350 cyk-
listov, čo je o 100 viac ako 
v roku 2018. Pre cestujúcich 
bude už tradične pripravená 
aj súťaž „K vode či na hory, 
cyklobus ťa dopraví“.  (tsk)

Zdanie a koronavírus klame, rúška kryjú vek 

Nútenú karanténu mi pokazili „kanály“ telky aj facebooku

Ako nás aj susedov pochytil v karanténe pracovný ošiaľ
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

y Prenajmem 3-izbový byt v  BN 
na Dubničke. Tel. 0903 115 679.
y Ponúkame na  predaj parcely 
o rozlohe minimálne 1000 m2 a viac, 
na prenájom garáže/skladové priestory 
o  rozlohe 230 m2, administratívne 
priestory, parcely vhodné na  parko-
vanie kamiónov a  podobne, v  uzav-
retom a  stráženom areáli v  dobrej 
lokalite na Trenčianskej ceste v BN. Tel. 
kontakt 0948 300 300, 0944 987 647, 
0944 987 645.
yDarujem za odvoz kamennú sutinu 
v Dežericiach. Tel. kontakt 0949/842 
736.

y Predám pascu na  líšky. Tel. 
0949 282 417.

y Lacná dovolenka v  morskej vode 
- Podhájska. Jedna noc 6 eur. Tel. 
0917 276 758.

yDovolenka v morskej vode v Pod-
hájskej. Tel. 0918 248 716.

y Predám kŕmnu repu, jedno vrece 
5 eur. Tel. 0918 171 456.

yKvalitné ruské uhlie, doprava 
k Vám domov. Tel. 0948 343 530.

yVýkup parožia. Tel. 0904 834 937.

INZERCIA

Nezabúdajme na rozhovory
Sociálne siete nás v tomto náročnom období spá-

jajú, ale aj rozdeľujú. Nezabúdajte na rozhovory so 
svojimi najbližšími. Práve rozhovor o vašich myšlien-
kach a pocitoch dokáže vášmu psychickému zdraviu 
uľaviť. Je dôležité, aby sme o tom hovorili. 

K dispozícii je vám aj bezplatná non-stop Linka 
dôvery na telefónnom čísle 0800 800 566.


